
BRP.0002. 7.2021 Protokół nr XXX/V/2021 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 26 sierpnia 2021 r. 

Rada powiatu Orodziskiego 

Protokół nr XXXIV/2021 
z XXXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 26 sierpnia 2021 roku 

XXXIV sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odbyła się w zdalnym trybie obradowania 
(podstawa prawna: art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 ze zm.). 

Udział radnych Powiatu Grodziskiego w posiedzeniu został stwierdzony przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Sławomira Kamińskiego i odnotowany na liście obecności. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu . 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował, że obrady Rady są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących. 

Ad. 1 Otwarcie XXXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

XXXIV sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 17°0 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Sławomir Kamiński. 
Przewodniczący powitał zaproszonych gości oraz radnych. 
W sesji uczestniczyło 20 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
Nieobecny był radny Andrzej Olizarowicz (nieobecność usprawiedliwiona). 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 
Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 

c) wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 

d) nabycia nieruchomości w mieście Grodzisku Mazowieckim pod poszerzenie drogi 
powiatowej nr 1526W - ulicy 3 Maja, 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
f) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok, 
g) rozpatrzenia skargi, 
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h) rozpatrzenia skargi, 
i) przyjęcia rezygnacji z funkcji Członka Zarządu Powiatu Grodziskiego. 

5. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2021 roku, 
6. Sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu Grodziskiego 

za I półrocze 2021 roku. 
7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
b) o pracy Zarządu w okresie między sesjami. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie XXXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu . 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

W punkcie tym głos zabrał Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował, że jeżeli chodzi 
o wnioski z posiedzeń Komisji to wszystkie sprawy omawiane były na bieżąco. Podczas 
ostatniej sesji zgłoszona została propozycja, aby przygotować pismo w sprawie SOR-u do 
Ministra Zdrowia. Starosta razem z Przewodniczącym i Dyrektor Szpitala rozpoczęli prace nad 
przygotowaniem takiego pisma i na chwilę przed ewentualną jego emisją do 
Przewodniczącego Rady trafiło pismo z dnia 18 lipca 2021 r. od Ministra Zdrowia podpisane 
przez Sekretarza Stanu Pana Waldemara Kraskę, pismo kierowane do Marszałka 

Województwa Mazowieckiego Pana Adama Struzika. Kopia tego pisma została wysłana 
również do Pana Konstantego Radziwiłła - Wojewody Mazowieckiego oraz do Pana 
Zbigniewa Terki - Dyrektora Mazowieckiego Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu 
Zdrowia. 
Kopia pisma stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Ad. 4 Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Skarbnik poinformowała m.in., 
że ocena została dokonana na podstawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej za 2020 
rok przedłożonego przez Dyrektor Szpitala, z uwzględnieniem analizy wskaźnikowej. Raport 
został opracowany na podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy 
i zawiera: 
~ analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej za 2020 rok, 
- prognozę sytuacji ekonomiczno-finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz 

z opisem przyjętych założeń, 
- informację O istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuację ekonomiczno

finansową Szpitala. 
Zostały przeanalizowane wskaźniki: 

- zyskowności, 

- płynności, 

- efektywności, 
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- zadłużenia. 
Łączna ocena punktowa za 2020 rok uzyskana przez Szpital wynosi 28 (za 2019 rok wynosiła 
17). Z raportu wynika również, że wartość punktowa wskaźników ekonomiczno-finansowych 
w kolejnych latach, tj. w roku 2021 wynosi 28, w 2022 wynosi 29 i w 2023 wynosi 29. Szpital 
w roku sprawozdawczym wykazuje stratę i prognozuje dodatnie wyniki w kolejnych latach. 
Analiza wskaźników oraz zjawiska i podstawowe tendencje, jakie miały miejsce w Szpitalu 
w 2020 roku wskazują, że ogólną sytuację majątkową i finansową można ocenić jako nadal 
trudną , lecz ze znaczną poprawą. Zwiększył się majątek w ujęciu realnym. Szpital uzyskał 
wyższe przychody i zmniejszyła się strata. Jednostka nie jest rentowna. Płynność finansowa 
jest na niskim poziomie. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał, jaki jest na dzień dzisiejszy, czy może na pierwsze półrocze 
wynik finansowy Szpitala w 2021 roku? 
Skarbnik Ewa Szadkowska odpowiedziała, że jest on z wynikiem dodatnim, ok. 176 tys. zł. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 285/XXXIV/21 w sprawie 
oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła 1/ w Grodzisku 
Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 285/XXXIV/21 
w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim przy ul. Dalekiej 11 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 
Specjalistycznemu Szpitalowi Zachodniemu im . św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały omówił Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował, że Dyrektor 
Szpitala Zachodniego zwróciła się do Rady Powiatu Grodziskiego o podjęcie uchwały 
zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Grodziskiego z 2017 r. w sprawie nadania Statutu 
Szpitalowi Zachodniemu. Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym oraz w związku 
z ustawą o działalności leczniczej statut nadaje podmiot tworzący, tj. Rada Powiatu 
Grodziskiego i zmiana Statutu następuje w trybie przewidzianym dla jego nadania. 
W załączniku do Statutu - Struktura Szpitala Zachodniego wg systemu resortowych kodów 
identyfikacyjnych wprowadzono zmianę polegającą na wykreśleniu Oddziału Obserwacyjno -
Zakaźnego. Utworzenie Oddziału nastąpiło w celu realizacji decyzji Wojewody Mazowieckiego 
z października 2020 r. wydanej na podstawie ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Decyzją z dnia 25 maja 2021 r. 
Wojewoda Mazowiecki polecił Szpitalowi Zachodniemu zapewnić, w okresie od 1 czerwca 
2021 roku do odwołania na terenie Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii, 5 łóżek dla 
pacjentów z podejrzeniem zakażenia SARS-CoV-2. Oznacza to, że Szpital nie ma już 
obowiązku utrzymywania łóżek dla pacjentów z potwierdzonym zakażeniem SARS-CoV-2, 
a tym samym brak jest uzasadnienia dalszego funkcjonowania Oddziału Obserwacyjno -
Zakaźnego. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 286/XXXIV/21 zmieniającą 
uchwałę w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Specjalistycznemu 
Szpitalowi Zachodniemu im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 286/XXXIV/21 zmieniająca uchwałę w sprawie 
nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Specjalistycznemu Szpitalowi 
Zachodniemu im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik nr 7 
do niniejszego protokołu). 

c) wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Starostę Marka Wieżbickiego, który powiedział 
m.in., że z dniem 30 września 2021 roku wygasa umowa najmu na pomieszczenie na parterze 
budynku Szpitala zawarta z firmą Salon Fryzjerski Monika Mergner. Dyrektor Szpitala zwróciła 
się do Rady Powiatu o wyrażenie zgody na oddanie tego lokalu w najem tej samej firmie na 
okres kolejnych lat. Współpraca z firmą odbywa się bez zarzutu. Powierzchnia lokalu to ok. 13 
m2. Stawka czynszu rzędu 32 złlm2 . 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Marzena 
Olszewska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 287/XXXIV/21 w sprawie 
wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 287/XXXIV/21 w sprawie wyrażenia 
zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego 
Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu). 

d) nabycia nieruchomości w mieście Grodzisku Mazowieckim pod poszerzenie drogi 
powiatowej nr 1526W - ulicy 3 Maja 

Projekt uchwały omówił Starosta Marek Wieżbicki. Starosta poinformował, że w tegorocznym 
budżecie znajduje się zadanie polegające na przygotowaniu dokumentacji technicznej, która 
-będzie dotyczyła przebudowy istniejącego chodnika po stronie północnej ul. 3 Maja między 
ul. Teligi a granicą z Milanówkiem. Założeniem jest, aby po tym ciągu poruszał się zarówno 
pieszy, jak i rowerzysta. Aby uzyskać pozwolenie na budowę Powiat musi być właścicielem 
gruntu pod tym ciągiem pieszo-rowerowym. Firma I&AHOUSE wyraziła zgodę ńa sprzedaż 
tego gruntu. Cena za 1 rtJ2 wynosi 60 zł. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał o ul. Klonową, skrzyżowanie ul. 3 Maja z ul. Klonową. Jest 
tam niedokończona ulica, brakuje ok. 10m2

, aby było połączenie. Czy miasto Grodzisk nie 
uzyskało od nas zgody? Czy są jakieś inne przeszkody, aby dokończyć tę inwestycję? 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że nie zna przyczyny tego stanu rzeczy. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Marzena 
Olszewska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały . 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 288/XXXIV/21 w sprawie 
nabycia nieruchomości w mieście Grodzisku Mazowieckim pod poszerzenie drogi 
powiatowej nr 1526W - ulicy 3 Maja (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Uchwała 
nr 288/XXXIV/21 w sprawie nabycia nieruchomości w mieście Grodzisku Mazowieckim 
pod poszerzenie drogi powiatowej nr 1526W - ulicy 3 Maja stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu). 

e) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego 

W pierwszej kolejności Skarbnik Ewa Szadkowska odniosła się do wcześniejszego pytania 
radnego Dariusza Dąbrowskiego o wynik finansowy Szpitala Zachodniego i potwierdziła, że . 
wynik finansowy na I półrocze 2021 r. wynosi 176059,72 zł. 

Następnie Skarbnik omawiając projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Grodziskiego poprosiła o naniesienie autopoprawek, tj.: w dochodach 
zwiększenie kwota 80 000,00 zł w dziale gospodarka gruntami i nieruchomościami jako 
zwiększenie dotacji Wojewody Mazowieckiego. W porównaniu do wieloletniej prognozy 
finansowej z dnia 24 czerwca 2021 r. dochody ogółem uległy zwiększeniu o kwotę 
2407 128,28 zł. W wyniku zmian dochody ogółem na rok 2021 ustalono w wysokości 
129582913,13 zł, w tym dochody majątkowe w wysokości 3610629,85 zł . Omawiając 
wydatki Skarbnik również poprosiła o naniesienie autopoprawek, tj. zwiększenie wydatków 
o 80 000,00 zł - uzupełnienie wydatków na wykonanie operatów szacunkowych 
i 8000,00 zł przesunięcie środków - zwiększenie wydatków na zakup oprogramowania do 
archiwizacji danych, a jednocześnie zmniejszenie wydatków o tę kwotę , które były 
przeznaczone na zakup serwera wraz z oprogramowaniem. W porównaniu do wieloletniej 
prognozy finansowej z czerwca bieżącego roku wydatki ogółem uległy zwiększeniu o łączną 
kwotę 2407 129,08 zł. W wyniku zmian wydatki ogółem na rok 2021 ustalono w wysokości 
146 976 211 ,40 zł, w tym wydatki majątkowe w wysokości 24 441 801, 19 zł. W związku ze 
spłatą kolejnych rat przez Szpital Zachodni zostaje zdjęte poręczenie z roku 2029 -
600000,00 zł i z roku 2028 - 200 000,00 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał o mural w Milanówku przy ul. Piasta. 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że będzie to mural ku pamięci ks. Jurczuka. 
Wicestarosta Krzysztof Filipiak dodał, że będzie to mural o powierzchni ok. 72 m2 i będzie to 
wizerunek ks. Stanisława Jurczuka. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapytał również o zakup samochodu elektrycznego 
dla Powiatowego Zarządu Dróg. 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że Powiatowy Zarząd Dróg dwukrotnie ogłosił 
przetarg na dostawę samochodu elektrycznego. Był również w kontakcie z jedną z firm, która 
byłaby w stanie taki samochód dostarczyć, aby się zorientować jakie byłyby koszty. Niestety 
żadna firma nie złożyła oferty. W to miejsce Dyrektor Strawa zaproponowała, aby w celu 
polepszenia obsługi chodników w trakcie akcji zima, zakupić mały samochód dostawczy, który 
będzie dowoził mieszankę piaskowo-solną czy też piasek. Starosta dodał, że jeżeli chodzi 
o wskaźniki to zakupując ten pojazd w tym roku Powiat znacznie by poprawił wskaźnik (mamy 
dwa samochody elektryczne), mimo to nie osiągnęlibyśmy wymaganego wskaźnika . 
Z tego tytułu nie ma sankcji. Są zapowiadane dotacje rządowe również dla samorządów 
na zakup samochodów elektrycznych. Powiat chce złożyć wniosek o takie dofinansowanie. 
Kolejne pytanie, jakie zadał Wiceprzewodniczący Rady dotyczyło kwoty 1 300 000,00 zł 
w Jaktorowiena nową inwestycję , tj. czy Gmina Jaktorów partycypuje w kosztach tej 
inwestycji? Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, iż na tę chwilę formalnie jest to nasza 
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inwestycja, całą kwotę zapewnia Powiat. Natomiast jest uzgodnienie z Wójtem Jaktorowa, że 
w połowie września postawi wniosek na sesji Rady Gminy, aby wesprzeć to przedsięwzięcie 
kwotą 300 000,00 zł. 
Następne pytanie Wiceprzewodniczącego Rady dotyczyło kwoty 474000,00 zł - zwiększenie 
dochodów z tytułu wpływów z grzywien. 
Skarbnik Ewa Szadkowska odpowiedziała, że kwota ta wynika głównie z opłat 
komunikacyjnych. Do budżetu założona była niższa kwota z uwagi na pandemię. 
Starosta Marek Wieżbicki w uzupełnieniu wypowiedzi Skarbnik dodał, że za niezgłoszenie 
samochodu w ciągu miesiąca od sprzedaży Starosta wymierza karę od 200,00 do 1 000,00 zł. 
Niestety z tego tytułu kary są nakładane, mimo że od jakiegoś czasu przepis ten już 
obowiązuje . I jest ich dużo. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odniósł się do kwoty 1 100 000,00 zł, czyli wyższego 
wykonania podatku dochodowego od osób fizycznych. 

Radni nie wnieśli innych pytań ani uwag. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 289/XXXIV/21 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 289/XXXIV/21 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

f) zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok 

Zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok omówiła Skarbnik Ewa 
Szadkowska. Na początku Skarbnik zgłosiła autopoprawkę, a mianowicie: po stronie 
dochodów 80 000,00 zł w gospodarce gruntami i nieruchomościami jako zwiększenie dotacji 
zgodnie z decyzją Wojewody Mazowieckiego. Następnie Skarbnik wymieniła najistotniejsze 
zmiany: 

DOCHODY ZWIĘKSZENIE: 

350000,00 - zwiększenie dochodów z tytułu wpływów z różnych opłat m.in. za 
wypisy iwyrysy. 

474075,00 - zwiększenie dochodów z tytułu m.in. wpływów z tytułu grzywien, 
mandatów i innych kar pieniężnych od osób fizycznych, opłat za 
zezwolenia oraz opłat komunikacyjnych. 

1100000,00 - zwiększenie dochodów w związku z wyższym wykonaniem podatku 
dochodowego od osób fizycznych. 

Łączne zwiększenie dochodów jest o kwotę 2 066 151 ,00 zł 

WYDATKI ZWIĘKSZENIE: 

Zwiększenie wydatków jest na łączną kwotę 2 380 151,00 zł. Skarbnik zgłosiła dwie 
autopoprawki, tj. kwota 80000,00 zł w dziale gospodarka gruntami i nieruchomościami jako 
zwiększenie dotacji Wojewody Mazowieckiego na wykonanie operatów szacunkowych do 
ustalenia odszkodowań za przejmowane nieruchomości pod budowę dróg gminnych 
i powiatowych. Ponadto w wydatkach zwiększenie kwota 8000,00 zł jako zwiększenie 
wydatków na zakup oprogramowania do archiwizacji danych i ta sama kwota jest w wydatkach 
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zmniejszenie 
w dziale starostwa powiatowe - zmniejszenie wydatków majątkowych przeznaczonych na 
zakup serwera wraz z oprogramowaniem. 
Następnie Skarbnik wymieniła najistotniejsze zmiany: 

1 300000,00 - wydatki na realizację zadania pn. "Wykonanie wzmocnienia nawierzchni drogi 
powiatowej nr 3832W ul. Skokowskiego w Jaktorowie". 

38 000,00 wydatki na realizację zadania pn. "Kanalizacja sanitarna odprowadzająca ścieki 
z budynku Starostwa przy ul. Żyrardowskiej 48a wraz ze studzienkami 
pośrednimi i robotami towarzyszącymi (projekt i realizacja)". 

54 000,00 - wydatki na realizację zadania pn. "Ocieplenie szczytu budynku 
Ośrodka Zdrowia w Milanówku przy ul. Piasta 30 

468 000,00 - zwiększenie wydatków na wypłatę odszkodowań za nieruchomości nabyte 
z mocy prawa pod realizację inwestycji pn. "Rozbudowa drogi powiatowej nr 
1507W relacji Grodzisk Mazowiecki - Izdebno - Cegłów - Boża Wola - Bramki 
Ludne, ulicy Wspólnej w zakresie budowy ścieżki rowerowej w miejscowości 
Wólka Grodziska - Kraśnicza Wola - Kozery, gmina Grodzisk Mazowiecki" 
(120 000,00 zł) i "Budowa drogi powiatowej nr 3832W od drogi powiatowej 
nr 3833W do granicy powiatu w miejscowości Kaski i Gongolina, gmina 
Baranów" (348 000,00 zł). 

80 000,00 - zwiększenie wydatków na zakup 
i śmietnikowej wraz z utwardzeniem 
ul. Żyrardowskiej 48. 

wykonanie wiat garażowych 
uporządkowaniem terenu przy 

200 000,00 - zwiększenie wydatków na dofinansowanie modernizacji oddziału neurologiczno
udarowego w celu zwiększenia liczby łóżek w Szpitalu Zachodnim. 

WYDATKI ZMNIEJSZENIE: 

Wydatki zmniejszenie są na łączną kwotę 314 000,00 zł, w tym m.in.: 

100 000,00 - zmniejszenie wydatków w związku z rezygnacją z zakupu samochodu 
elektrycznego przez PZD oraz przeznaczenie tych środków na zakup 
samochodu dostawczego 3,5 t. typu wywrotka. 

30 000,00 - zmniejszenie wydatków w związku z odwołaniem wyjazdu młodzieży 
na Międzynarodowy Turniej Sportowy Szkół Europejskich do Włoch. 

100 000,00 - zmniejszenie rozliczeń z tyt. poręczeń i gwarancji w związku ze spłatą rat 
kredytu przez SPS Szpital Zachodni. 

Radny Dariusz Dąbrowski zapytał, dlaczego ocieplana będzie tylko jedna ściana ośrodka 
zdrowia. 
Starosta Marek Wieżbicki odpowiedział, że szczyt jest ocieplany dlatego, żeby umożliwić 
docelowe wykonanie muralu, o którym była mowa wcześniej. Brak jest środków na ocieplenie 
całości. Zarząd liczy, że być może uda się pozyskać na ten cel środki zewnętrzne. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 290/XXXIV/21 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2021 rok (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
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protokołu. Uchwała nr 290/XXXIV/21 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 
Grodziskiego na 2021 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

g) rozpatrzenia skargi 

W punkcie tym głos zabrała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta 
Pokropek. Przewodnicząca powiedziała m.in ., że skarga została złożona na Starostę 
Grodziskiego w związku z procedowaniem sprawy o sygn. : WO.1510.8.2021 . Skarga ta 
wpłynęła do Starostwa 2 lipca. Została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
9 lipca. W związku z tym, że z tej skargi nie wynikały konkretne zarzuty, przewodnicząca 
wystąpiła z pismem do Starosty o przekazanie dodatkowych informacji. Wicestarosta działając 
z upoważnienia Starosty przekazał informacje w sprawie do Komisji. Komisja Skarg, 
Wniosków 
i Petycji w dniu 18 sierpnia ustaliła, że Starosta właściwie procedował sprawę. Wystąpił do 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Grodzisku Mazowieckim, który sprawuje 
zgodnie z prawem nadzór nad DPS i również do Dyrektora Szpitala Zachodniego. Zarówno 
Centrum Pomocy Rodzinie, jak i Szpital wyjaśniły zarzuty znajdujące się w skardze. Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje uznanie skargi za bezzasadną , ponieważ zdaniem 
Komisji Starosta właściwie procedował skargę. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poprosił o wyjaśnienia dot. zarzutu, że nie 
zaszczepiono przeciw covid jednej pensjonariuszki DPS. 
Przewodnicząca Komisji Danuta Pokropek odpowiedziała, że do zaszczepienia były 
przeciwskazania lekarskie i zaszczepienie zostało przełożone o 3 miesiące. 

Innych pytań ani uwag radni nie wnieśli. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 291/XXXIV/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 291/XXXIV/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

h) rozpatrzenia skargi 

Odnosząc się do kolejnego projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Przewodnicząca 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Danuta Pokropek powiedziała m.in., że jest to skarga na 
działalność Starosty Grodziskiego w zakresie wydawania identyfikatorów C-16 pojazdom 
ciężarowym. Skarga ta wpłynęła do Komisji w dniu 27 lipca 2021 r. Zgodnie z obowiązującym 
prawem identyfikator C16 wydawany jest przez Zarząd Dróg Miejskich w Warszawie, a więc 
nie wydaje go Starosta. Dotyczy on ograniczenia godzinowego ruchu pojazdów ciężarowych 
wyłącznie na terenie Warszawy. Komisja Skarg Wniosków i Petycji rekomenduje, aby Starosta 
wystąpił do Komendanta Powiatowego Policji o zwiększenie częstotliwości kontroli pojazdów 
w zakresie stosowania się do ograniczeń tonażowych. Komisja uznaje skargę za bezzasadną. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednogłośnie podjęła uchwałę nr 292/XXXIV/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego 
stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 292/XXXIV/21 w sprawie 
rozpatrzenia skargi stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 
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i) przyjęcia rezygnacji z funkcji Członka Zarzadu Powiatu Grodziskiego 

o zabranie głosu w tym punkcie została poproszona radna Zofia Owczarek. Radna Zofia 
Owczarek podziękowała za dotychczasową możliwość pracy w Zarządzie. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 293/XXXIV/21 w sprawie przyjęcia 
rezygnacji z funkcji Członka Zarządu Powiatu Grodziskiego (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 293/XXXIV/21 w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Członka 
Zarządu Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński w imieniu wszystkich radnych podziękował radnej 
Zofii Owczarek za cotygodniowy trud spotkań na Zarządzie i za wniesienie dużego wkładu 
w pracę Zarządu przez 19 lat pełnienia funkcji członka Zarządu. 
Starosta Marek Wieżbicki jako Przewodniczący Zarządu w imieniu członków Zarządu 
podziękował za wieloletnią pracę radnej Zofii Owczarek. 

Ad. 5 Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej za I półrocze 2021 
roku 

Sprawozdanie przedstawiła Maria Grabowska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań ani uwag. 

Ad. 6 Sprawozdania z realizacji planów pracy Komisji stałych Rady Powiatu 
Grodziskiego za I półrocze 2021 roku 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek poinformowała. 
że charakter pracy tej Komisji jest doraźny. Komisja nie pracuje o przyjęty plan pracy. 
W okresie sprawozdawczym nie zaszła potrzeba zwołania posiedzeń Komisji. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Publicznych przedstawiła 
Przewodnicząca Małgorzata Sędzińska. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Polityki Społecznej przedstawił Przewodniczący 
Wojciech Hardt. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Ochrony Środowiska. Bezpieczeństwa i Spraw 
Wiejskich przedstawił Przewodniczący Aleksander Krzemiński. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej 
przedstawiła Wiceprzewodnicząca Marzena Olszewska. 
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

a) o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego 
Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że podczas ostatniej sesji Rada Powiatu 
Grodziskiego podjęła 7 uchwał. Wszystkie te uchwały zostały przekazane do Nadzoru 
Prawnego Wojewody Mazowieckiego, a uchwały dotyczące spraw finansowych dodatkowo do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Na dzień dzisiejszy brak jest informacji o wszczęciu 
postępowania nadzorczego w stosunku do którejś z tych uchwał. 

b) o pracy Zarządu w okresie miedzy sesjami 
Informacje przedstawił Starosta Marek Wieżbicki, a z zakresu spraw finansowych Skarbnik 
Ewa Szadkowska. 
Informacje stanowią załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński podziękował Przewodniczącemu Komisji Ochrony 
Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich Aleksandrowi Krzemińskiemu za pomoc 
w organizacji komisji wyjazdowej . 
Przewodniczący poinformował, że w bieżącym roku nie odbędzie się uroczystość związana 
z upamiętnieniem Bitwy pod Jaktorowem. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

Radna Marianna Banaszek poinformowała o złożonej interpelacji zawierającej prośbę 
o wystąpienie do Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie w sprawie 
polepszenia organizacji ruchu, tj. zainstalowania świateł, wyznaczenia przejścia dla pieszych 
na drodze wojewódzkiej 719 w miejscowości Kolonia Jaktorów przy markecie Dino. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poinformował o złożonej interpelacji w sprawie 
dokonania przeglądu linii autobusowych kursujących w rejonie Książenic . 

Ad. 10 Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Radni bez uwag przyjęli protokół z XXXIII sesji. Protokół z głosowania imiennego radnych 
Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu . 

Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Krzysztof Sankiewicz poruszył kwestię intensywnego wyrębu Lasu Młochowskiego. 
Proces wycinki trWa nadal. W internecie pojawił się film pana Kuby Odechowskiego, 
emerytowanego leśnika, radny Krzysztof Sankiewicz zachęcił do jego obejrzenia. Z filmu 
wynika, że wyrąb lasu powoduje utratę 400% przyrostu lasu, co jest dowodem, że nie jest to 
racjonalna gospodarka. Radny dodał, że Las Młochowski jest szczególnym lasem - są to 
zielone płuca Warszawy. Przez Las Młochowski przebiega szlak przemieszczania się 
zwierzyny leśnej w kierunku Lasu Kampinoskiego. Radny pbwiedział, że ma prośbę do 
Zarządu, do Starosty, do Przewodniczących Komisji, aby zwołać posiedzenie Komisji, na 
której dosyć dokładnie zostanie omówiony ten teniat. Radny zasugerował, aby ha posiedzenie 
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Komisji zaprosić pana Kubę Odechowskiego. Radny dodał, że dysponuje dosyć szerokim 
opracowaniem. Radny poprosił, aby zająć się tą sprawą. 
Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński zasugerował, aby Przewodniczący Komisji 
Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Spraw Wiejskich poprosił leśniczego Starostwa w celu 
omówienia tej sprawy. 
Radny Aleksander Krzemiński podziękował Staroście za przejście dla pieszych 
w miejscowości Kaski oraz podziękował Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg za wycinkę 
zakrzaczeń w miejscowości Kaski ul. Piaskowa, jak również za wykoszenie poboczy. 
Radny Dariusz Dąbrowski zapytał, na jakim etapie jest sprawa wycięcia drzew w centrum 
Milanówka? Radny poprosił również , żeby Starosta porozmawiał z Inspektorem Nadzoru 
Budowlanego, aby w czwartek, który jest dniem wewnętrznym, przyjmowana· była 
korespondencja od wszystkich mieszkańców (nie zaś wrzucana do pojemnika) . 
Ponadto radny zapytał się o pozyskiwanie środków zewnętrznych, jak również zapytał, jak 
zostały rozdysponowane środki dla spółek wodnych. 
Starosta Marek Wieżbicki powiedział, że zwróci się do Inspektora Nadzoru Budowlanego, aby 
skontaktował się z radnym Dariuszem Dąbrowskim i omówili sprawę dostępności biura 
Inspektora Nadzoru Budowlanego. 
Wicestarosta Krzysztof Filipiak odnosząc się do wycinki drzew w Milanówku powiedział, 
że sprawa toczy się w Prokuraturze. 
Kwestie związane z pozyskiwaniem środków zewnętrznych przez Powiat omówiła Sekretarz 
Powiatu Joanna Damaziak. Sekretarz powiedziała m.in., że w ostatnim okresie ogłaszane były 
konkursy w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. I były to konkursy ogłaszane na 
inwestycje drogowe oraz na poprawę bezpieczeństwa pieszych. W ramach konkursu na 
poprawę bezpieczeństwa pieszych Powiat złożył sześć wniosków. Powiaty mogły złożyć tyle 
wniosków, ile jest gmin na terenie danego powiatu. Wnioski złożone były dla każdej gminy. 
Wnioski dla pięciu gmin zostały przyjęte. Nie przyjęto wniosku na przejście dla pieszych 
w miejscowości Ojrzanów, ponieważ droga powiatowa powinna mieć min. 6 metrów, natomiast 
droga, która się tam znajduje jest o szerokości tylko pięciu metrów. W związku z tym, że był 
ogłoszony drugi nabór uzupełniający, w uzgodnieniu z Wójtem Gminy Żabia Wola, ponownie 
złożyliśmy dla tej Gminy wniosek w miejscowości Osowiec przy skrzyżowaniu ul. Krętej 
i Falistej. Na przestrzeni dwóch - trzech miesięcy powinniśmy mieć informację, jak ten wiosek 
jest rozpatrzony . Pozostałe pięć wniosków znajduje się na zatwierdzonej liście przez Prezesa 
Rady Ministrów. Są to następujące przejścia Baranów ul. Armii Krajowej, Grodzisk Maz. 
ul. 3-go Maja, w Jaktorowie na ul. Skokowskiego, w Milanówku na ul. Kościuszki , w Podkowie 
Leśnej na ul. Jana Pawła " przy skrzyżowaniu z ul. Akacjową. Łącznie uzyskamy 
dofinansowanie na poziomie przeszło pięciuset pięciu tysięcy złotych. Udało nam się zrobić 
ulicę Jana Pawła II w Podkowie Leśnej. Był to remont wraz z oznakowaniem przejść dla 
pieszych i światłem pulsacyjnym. Łączny koszt inwestycji to niespełna pięćset tysięcy złotych. 
I w tej chwili jesteśmy w trakcie realizacji inwestycji na terenie m. Boża Wola . Jest to duża 
inwestycja na łączną kwotę cztery miliony blisko ośmiuset tysięcy złotych. Inwestycja ta jest 
na ukończeniu . W dniu wczorajszym złożyliśmy dwa wnioski w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg. Jest to wniosek, który złożyliśmy dla m. Budy Grzybek i Chylice na terenie 
gminy Jaktorów. Inwestycja, zgodnie z kosztorysem inwestorskim, jest na kwotę 4 332 000,00 
zł . I ponownie złożyliśmy wniosek na drogę w m. Chlebnia. Ponieważ wniosek w m. Chlebnia 
w poprzednim konkursie, w ubiegłym roku, został pozytywnie oceniony, ale z uwagi na 
stosunkowo nieduże środki finansowe przeznaczone w tej edycji konkursu, inwestycja znalazła 
się na liście rezerwowej na ten rok jest na 20. miejscu, więc praktycznie nie mamy szans, aby 
z tej listy rezerwowej uzyskać dofinansowanie. Po rozmowach ze służbami Wojewody 
doszliśmy do wniosku, że należy w tej kolejnej edycji złożyć wniosek. Złożyliśmy także trzy 
wnioski z programu Polski Ład. Maksymalnie jako samorząd mogliśmy złożyć trzy wnioski. 
Jeden wniosek był na dwie drogi. Jedna droga w miejscowości Zaręby, druga zaś w Baranowie 
i jest to droga na Seroki. Łącznie inwestycja ta ma wynosić 18 mln złotych. Łączne 
maksymalne dofinansowanie może być w wysokości 95%. Wniosek ten został złożony w 
priorytecie pierwszym. Drugi wniosek, jaki złożyliśmy w ramach Polskiego Ładu, to jest 
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wniosek na kwotę 5 mln złotych z priorytetu czwartego, gdzie dofinansowanie maksymalnie 
może wynieść 80%. Jest to wniosek na modernizację systemu instalacji gazów medycznych. 
W czasie pandemii koronawirusa okazało się, że instalacje gazów technicznych są 
niedostosowane w odpowiednim stopniu do zabezpieczenia dostawy tlenu do respiratorów, 
stąd też Szpital zaproponował, abyśmy w ramach Polskiego Ładu taki wniosek złożyli. Kolejny 
wniosek to budowa sześciu instalacji fotowoltaicznych na obiektach użyteczności publicznej 
oraz termomodernizacja budynku szkoły nr 1 w Milanówku przy ul. Piasta. Ponadto dostaliśmy 
środki finansowe w wysokości 119 000,00 zł na remont boiska szkolnego przy ul. Żwirki 
i Wigury oraz środki finansowe na zakup dla warsztatu terapii zajęciowej w Grodzisku Maz. 
autobusu dziewięcioosobowego dla osób niepełnosprawnych. 

Sekretarz Joanna Damaziak dodała, odnosząc się do nielegalnej wycinki drzew w Milanówku, 
że w tej sprawie została złożona petycja do Starosty przez mieszkańców. Prośba była o to, 
aby Starosta wydał decyzję na obowiązkowe nasadzenia drzew na działce, gdzie zostało 
dokonane nielegalne wycięcie. Niestety Starosta nie ma kompetencji do zobligowania 
właścicieli do dokonania nasadzeń, ponieważ działka znajduje się na terenie, na którym został 
przyjęty uproszczony plan urządzania lasów na gruntach niestanowiących własności Skarbu 
Państwa. Zgodnie z ustawą o lasach taki obowiązek nasadzenia może w drodze decyzji być 
wydany, ale tylko w sytuacji, kiedy w ciągu 5 lat od takiej wycinki niezgodnej z planem 
urządzania lasów nie nastąpi odtworzenie tego lasu. 

Starosta Marek Wieżbicki odczytał fragmenty pisma z Urzędu Marszałkowskiego z dnia 
6 sierpnia 2021 roku odnoszące się do wniosku radnego Andrzeja Olizarowicza w sprawie 
doświetlenia przejść dla pieszych na skrzyżowaniu ul. Królewskiej z ul. Staszica w Milanówku. 
Pismo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu . 

Skarbnik Ewa Szadkowska omówiła podział środków finansowych dla spółek wodnych, 
a mianowicie: łącznie przyznano dotacje w wysokości 80 000,00 zł, w tym dla: 

- Spółki Wodnej w Milanówku -7 800,00 zł, 
- Spółki Wodnej w Jaktorowie - 9 500,00 zł, 

Spółki Wodnej w Grodzisk Maz. - 19900,00 zł, 
- Spółki Wodnej Barnów 1- 20 400,00 zł, 
- Spółki Wodnej w Żabiej Woli - 12900,00 zł, 
- Spółki Wodnej Bieganów i Mariampol- 9500,00 zł. 

Innych spraw różnych radni nie wnieśli. 

Ad.12 Zamknięcie XXXIV sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1910 

zamknął XXXIV sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

protokołowała: 
Ewa Talarek 

~ 
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